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 AKADEMICKÝ SENÁT 
  
  

V Praze dne 29. října 2024 
UKPF/582442/2024 

Zápis ze 7. zasedání Ekonomické komise Akademického senátu Právnické fakulty UK 
konaného dne 29. října 2024 od 14:00 hod. 

Přítomni:  Brída, Čech, Hurychová, Chmela, Malý, Milichovský, Nedzbala, Sedláček, Tomášek,  

Omluveni:  Linzer, Říha, Sobotka, Wenkeová 

Hosté: Boháč, Hájek, Schmidtová, Sojka, Gerloch, Hovorková, Šrejberová, Kohout, Kovářová, 
Fialová, Hrubešová, Zichová 

Předseda ekonomické komise kol. doc. Sedláček přivítal všechny přítomné, potvrdil usnášeníschopnost 
komise a představil program zasedání. 

Program: 

1. Úvod 
2. Zpráva o hospodaření PF UK za 1. pololetí roku 2024 
3. Investiční akce PF UK – fasády a okna 
4. Návrh na rozdělení hospodářského výsledku PF UK za rok 2023 
5. Různé 

1. Úvod 

Kol. doc. Sedláček v úvodu představil jednotlivé body programu a konstatoval usnášeníschopnost EK 
AS PF UK. 

2. Zpráva o hospodaření PF UK za 1. pololetí roku 2024 

Kol. doc. Sedláček uvedl tento bod a poděkoval za zpracování tohoto materiálu Ing. Schmidtové a 
Bc. Hájkovi. Zpráva o hospodaření PF UK za 1. pololetí roku 2024 byla již projednána kolegiem děkana 
a zpráva bude dále předložena k projednání AS PF UK. Následně kol. Bc. Hájek prezentoval 
nákladovou a výnosovou část zprávy o hospodaření. Nákladová část k 30. 06. 2024 byla ve výši 161 186 
Kč a výnosová část ve výši 211 332 Kč. Hospodářský výsledek nyní činí 50 146 Kč. Pokud se tento 
hospodářský výsledek očistí o nevyčerpaných dotací na granty a projekty, tak provozní HV představuje 
mírný schodek ve výši 1 361 Kč. Dále prezentoval výši nákladů a výnosů v jednotlivých kategoriích 
rozpočtu. Zvýšené náklady se předpokládají v posledním čtvrtletí roku, z důvodu nákladů na cestovné 
a nákupů knih a časopisů. V rámci rozpravy bylo také upozorněno na některé špatně naplánované 
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položky v rozpočtu, které budou následně opraveny. Kol. dr. Hurychová se dotazovala, zda úklidová 
společnost provádějící pravidelný úklid fakulty má v popisu práce také úklid prachu. Kol. Bc. Hájek 
informoval, že úklid prachu je zahrnut do popisu práce úklidové společnosti a pokud k úklidu prachu 
nedochází, tak bude úklidová společnost na nedostatek upozorněna. V rozpravě byly také zmíněny 
mzdové náklady, které byly čerpány ve výši 45 % a v současné době odpovídají plánovaným nákladům. 
Pokud vývoj mzdových nákladů bude nadále stejný, budou k dispozici i finanční prostředky na vyšší 
odměny pracovníků. Dále v rámci rozpravy kol. Bc. Čech informoval o tom, že v Poslanecké sněmovně 
byl načten pozměňovací návrh, který by v zákonu o vysokých školách upravil plnění sociálního fondu 
na veřejných vysokých školách. Současný návrh ruší minimální hranici 50 % přídělu na spoření na stáří. 
Kol. prof. Boháč doplnil, že sociální fond má nyní vyšší výdaje než příjmy a do budoucna se proto bude 
muset snížit příspěvek ze sociálního fondu nebo zvýšit jeho příjmy z rozpočtu fakulty. Kol. doc. 
Sedláček se dále dotazoval, zda fakulta nakupuje některé věci z chráněných dílen. Paní Fialová 
informovala, že se z chráněných dílen pořizují knižní vazby a propagační materiál. Kol. prof. Boháč 
uvedl ohledně stipendijního fondu, že se na základě současného vývoje předpokládá jeho vyrovnaný 
stav, ačkoliv byl původně plánovaný jako ztrátový. Kol. dr. Tomášek se dotazoval na výši zisku 
z jednoho účastníka LL.M. kurzu. Kol. prof. Boháč potvrdil ziskovost LL.M. kurzu. Uvažovalo se také 
o odměnách za vytvoření kurzu pro odpovědné pracovníky. Dr. Kohout informoval, že příjem za 
současné nové uchazeče kurzu LL.M dosahuje výše zhruba 20 500 Kč. Náklady za nové uchazeče činí 
přibližně 6 000 Kč s tím, že do budoucna dojde ke zvýšení nákladů z důvodu personálního posílení 
oddělení. Počet LL.M. kurzů se zvýšil ze 2 na 5 a došlo proto k výraznému nárůstu administrativy. Kol. 
dr. Tomášek se dále dotazoval na minimální počet účastníků, aby byl kurz ziskový. Dr. Kohout 
informoval, že nejnižší počet účastníků kurzu pro ziskovost je 6 účastníků. V rámci českých LL.M. 
kurzů dochází zpravidla k plnému naplnění kurzů. Prof. Boháč také informoval, že příspěvek od 
Ministerstva školství na kohezi bude použit v souladu s jeho určením v roce 2024 a ušetřené prostředky 
v rozpočtu budou ponechány jako rezerva na příští roky a nebudou nyní využity na odměny. Kol. dr. 
Hurychová v rámci rozpravy zmínila Alumni program o který byl poměrně velký zájem a zároveň by 
to mohlo představovat další finanční prostředky pro fakultu. Kol. Bc. Čech se dále dotazoval na studijní 
program v angličtině, konkrétně jak velké výnosy přinese studijní program oproti LL.M. kurzu a jaké 
dopady to bude mít na rozpočet. Prof. Boháč informoval, že studijní program by měl nahradit anglické 
LL.M. programy. Zrušením LL.M. kurzů fakulta přijde o jednotky studentů ročně a o příjem okolo 1 
mil. Kč. Ve studijním programu v angličtině budou mít účastníci status studenta, proto budou 
představovat pro fakultu z dlouhodobého hlediska vyšší finanční přínos, a to jak zvýšením ukazatele A, 
tak ukazatele K (samoplátci a zahraniční studenti). Na základě odhadů se studijní program bude vyplácet 
od počtu 20 a více studentů. Kol. Bc. Čech upozornil, že nový studijní program v angličtině bude 
vyžadovat specifickou komunikaci vůči uchazečům ze zahraničí a jako vzor uvedl web Evangelické 
teologické fakulty UK viz https://studytheology.etf.cuni.cz/. Prof. Boháč informoval, že v souvislosti 
s novým studijním programem bude také nutná vnitřní reorganizace studijního a zahraničního oddělení 
a změna fakultních Pravidel pro organizaci studia. 

Usnesení č. 7/1: 

„Ekonomická komise AS PF UK doporučuje AS PF UK vzít na vědomí průběžnou zprávu o 
hospodaření PF UK za 1. pololetí roku 2024.“ 

(9 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

https://studytheology.etf.cuni.cz/
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3. Investiční akce PF UK – fasády a okna 

Kol. doc. Sedláček uvedl tento bod a předal slovo a předal slovo Bc. Hájkovi, který nejprve informoval 
o dokončení poslední etapy kotelny, která zahrnovala opravu radiátorů a souvisejících armatur. Zbývá 
pouze provést topnou zkoušku. Informoval také o proběhlé revitalizaci učeben č. 120, č. 407 a č. 412. 
Za obstarání administrativní práce na projektech poděkoval oddělení výstavby a investic, provoznímu 
oddělení a oddělení strategického rozvoje. Následně prezentoval aktuální stav výběrového řízení na 
investiční akci fasády a okna. Do výběrového řízení se přihlásily celkem 4 společností a nabídku s cenou 
zaslaly 3 společnosti.  Momentálně se ověřuje, zda nejvýhodnější nabídka splnila všechny podmínky. 
Smlouvy ohledně investiční akce se budou zřejmě podepisovat se zhotovitelem na přelomu listopadu a 
prosince. V roce 2025 se bude realizovat oprava fasády na straně ulice Břehová a 17. listopadu. Následně 
v roce 2026 se bude realizovat oprava ze strany náměstí Curieových a Dvořákovo nábřeží. Podrobný 
časový harmonogram stanoví zhotovitel. V dalších letech bude také realizována revitalizace místností 
č. 23 a č. 220 a obměna podlahy v posilovně. V roce 2026 je v plánu revitalizace místností č. 101, č. 
103 a č. 300 a realizace otevřené studovny v prostorách knihovny. Kol. Chmela se dotazoval ohledně 
rekonstrukce knihovny, zda je plánována na letní období. Prof. Boháč informoval, že primárně záleží 
na termínu výměny oken v předmětné studovně. Zároveň upozornil, že se jedná o velkou investiční akci 
a bude se muset počítat s určitými omezeními. Následně se kol. dr. Tomášek dotazoval, zda se budou 
měnit veškerá okna nebo budou některá okna repasována z důvodu památkové ochrany. Bc. Hájek 
informoval, že veškerá okna jsou památkově chráněna a například okna na chodbách do dvora budou 
repasována. Většina oken bude vyměněna za repliky. Repasována budou také okna v učebnách č. 100, 
č. 120 a knihovně. 

4. Návrh na rozdělení hospodářského výsledku PF UK za rok 2023 

Kol. doc. Sedláček uvedl tento bod a předal slovo Bc. Hájkovi, který prezentoval současný návrh na 
rozdělení výsledku hospodaření za rok 2023. Nerozdělený hospodářský výsledek z minulých let je ve 
výši 340 972,35 Kč. V minulém roce fakulta hospodařila s mírnou ztrátou ve výši 156 799,50 Kč. Na 
základě návrhu z rektorátu UK bude možno po schválení senátem UK rozdělit z nerozděleného 
hospodářského výsledku minulých let částku ve výši 184 172,85 Kč do fakultních fondů. V posledních 
letech je hospodářský výsledek pravidelně rozdělován do fondu provozních prostředků, a proto i 
současný návrh je přidělit hospodářský výsledek do Fondu provozních prostředků. 

Usnesení č. 7/2: 

„Ekonomická komise AS PF UK doporučuje AS PF UK souhlasit s návrhem, aby nerozdělený 
výsledek hospodaření PF UK za rok 2023 byl v předpokládané výši 184 tis. Kč převeden do Fondu 
provozních prostředků.“ 

(7 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

5. Různé 

Kol. doc. Sedláček uvedl tento bod a otevřel rozpravu, ve které kol. Čech informoval o aktuální dění 
na úrovni AS UK ohledně otázky mezd a odměňování. Dle jeho názoru schválený vnitřní mzdový 
předpis nenaplňuje požadavky zákoníku práce, protože bude i nadále docházet k rozdílnému 
odměňování za stejnou práci, jen se rozdíly přesunou ze složky tarifu do nenárokových složek mzdy. 
Osobně se zaměřuje na odměňování neakademických pracovníků, u kterých vnímá velké mzdové 



Stránka 4 z 4 
 

rozdíly mezi jednotlivými fakultami jako velmi obtížně obhajitelné. Z tohoto důvodu doporučil vedení 
univerzity provést audit ohledně rovnosti odměňování neakademických pracovníků. Informoval také o 
naklání s nemovitým majetkem univerzity. Univerzita vlastní jednu budovu na Žižkově, kterou 
momentálně pronajímá téměř zadarmo husitské církvi. Univerzita považuje za spravedlivé nechat nájem 
do konce sjednané doby, následně nacenit tržní nájem a nabídnou budovu za tržní nájem k dispozici 
fakultám. Takové řešení nepovažuje za správné, protože některé fakulty nemají k dispozici budovy pro 
další rozvoj a nemají kde realizovat další výuku. Naopak dostal podnět, že 1. lékařská fakulta UK má 
k dispozici prostory, které téměř nevyužívá. Následně se proto dotazoval na vytížení budovy PF UK. 
Prof. Boháč informoval, že kapacita budovy je téměř vždy plně vytížena včetně pátků odpoledne, kdy 
probíhá výuka LL.M. kurzů. Bc. Hájek uvedl, že z důvodu plánované investiční akce bude prostor 
v budově ještě více omezen. Dále se kol. Bc. Čech dotazoval, zda fakulta využívala v prostorách budovy 
při incidentech bezpečností agenturu. Prof. Boháč reagoval, že žádnou bezpečností agenturu na řešení 
incidentů fakulta nikdy neměla, bezpečnostní agentura je používána na velké akce jako je Noc fakulty. 
V rámci rozpravy se kol. Bc. Čech dotazoval také na aktuální stav balkónu budovy. Prof. Boháč 
informoval, že balkón je momentálně v havarijním stavu a není nikomu přístupný. Balkón bude opraven 
v rámci investiční akce fasády a okna. Kol. doc. Sedláček se v návaznosti na přijaté usnesení ohledně 
redukce lednic na posledním zasedání EK AS PF UK dotazoval na budoucí postup vedení fakulty 
ohledně redukce spotřebičů. Prof. Boháč uvedl, že byla vyhotovena komplexní analýza ohledně lednic, 
do které byly zahrnuty i kávovary a tiskárny. Osobně preferuje velké tiskárny umístěné na chodbách, 
protože údržba malých tiskáren je finančně náročná. Do budoucna by zcela omezil nákup malých 
tiskáren. U spotřebičů jako jsou varné konvice a kávovary by výraznou redukci nenavrhoval, protože 
nespotřebují příliš energie a nevyžadují drahou údržbu. Bc. Čech se závěrem rozpravy dotazoval na výši 
nákladů spojených s provozem pevné linky na fakultě. Paní Fialová informovala, že náklady na provoz 
pevné linky (telekomunikační službu) jsou ve výši necelých 2 000 Kč za celou budovu (jde o náklady 
na tarif, resp. poskytnutí telekomunikační služby, avšak nikoliv o náklady na pořizování, obnovu či 
údržbu telefonních přístrojů). 

Usnesení č. 7/3: 

„Ekonomická komise AS PF UK žádá vedení PF UK o přijetí opatření k redukci tiskáren a 
multifunkcí v prostorách PF UK s ohledem na udržitelný rozvoj.“ 

(7 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

 
 
Kol. doc. Sedláček závěrem poděkoval všem přítomným za účast a zasedání ukončil. 
 
 
 
Zapsal: Míka  

Schválil: Sedláček  

 


